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بحث دوشــغله ها در ورزش ایران هم از آن دســت موضوعاتی است که به رغم  
پیگیری و پرداخت فراوان بدان هنوز لاینحل باقی مانده اســت. وزارت ورزش 
و کمیتــه ملی المپیک به عنوان متوالیان اصلی ورزش کشــور هم از این ماجرا 

بی بهره نیستند.

وزارت ورزش و جوانان
دو ســال قبل بود که سازمان بازرسی کل کشــور در نامه ای به وزارت ورزش 
و جوانان اعــام کرد که اعضای شــورای شــهر حق حضــور در انتخابات 
فدراسیون های ورزشی را ندارند تا بدین ترتیب حضور »دنیامالی«، »ساعی« 
و »جدیدی« در انتخابات فدراسیون های قایقرانی، تکواندو و کشتی منتفی 
شود مگر اینکه این افراد از شورای شهر استعفا دهند. هادی ساعی علیرغم 
مدت زمانی که وزارت ورزش برای وی درنظر گرفته بود نتوانست مجوز حضور 
در انتخابات فدراســیون تکواندو را به دســت بیاورد از طرف دیگر از شورای 
شــهر تهران نیز اســتعفا نداد بدین ترتیب وی حق شــرکت در انتخابات این 
فدراسیون را نداشــت. عباس جدیدی هم دقیقا به همین دلیل در انتخابات 
فدراسیون کشتی شرکت نکرد با این تفاســیر پولادگر و خادم طی انتخاباتی 
قانونی به عنوان روســای فدراسیون های تکواندو و کشــتی انتخاب شدند. 
در مورد دنیا مالی اما داســتان متفاوت بود. احمد دنیامالی رئیس کمیسیون 
عمران و حمل و نقل شــورای شــهر تهران از شورای شــهر به علت حضور 
در انتخابات فدراســیون اســتعفا کرد. دنیامالی باکســب 23رای در مجمع 
فدراســیون قایقرانی به ریاســت این فدراسیون انتخاب شــد وی اما مدتی 
بعد از ریاســت فدراســیون اســتفاد داد چراکه شورای شــهر با استعفای او 
موافقت نکرد. بعد از این ماجراها بحث حضور حسین رضا زاده در انتخابات 
فدراسیون وزنه برداری پیش آمد. رضازاده برخاف نامه سازمان بازرسی هم 
ریاست فدراسیون را برعهده داشــت و هم اینکه عضو شورای شهر پایتخت 
بود اما وی نیز سرانجام نتوانست به دو شغله بودن خود ادامه دهد. رضازاده 
از بین ریاست فدراسیون وزنه برداری و شــورای شهر، نشستن روی کرسی 
خیابان بهشــت را ترجیح داد. تا اینجا تاش وزارت ورزش برای پایان دادن 
به بحث دوشــغله ها جالب به نظر می رســد اما در ماه های گذشــته شــاهد 
بهادادن این وزارتخانه به مدیران دوشــغله بوده ایم. اردیبهشت ماه 93 بود 
که هیات مدیره پرســپولیس و اســتقال با تغییراتی مواجه شد. هیات مدیره 

جدید باشگاه اســتقال صبح روز شنبه 27 اردیبهشت در دفتر افشارزاده 
نخستین نشست خود را برگزار کرد و در نهایت پس از بررسی گزینه های 

مختلف برای مدیرعاملی باشــگاه آبی پوشان، افشــارزاده به عنوان 
مدیرعامل جدید این باشــگاه منصوب شــد. در فصل گذشــته و با 

مدیریت افشارزاده استقال نتوانســت به جامی دست پیدا کند 
و البته در کســب سهمیه لیگ قهرمانان آســیا نیز ناکام ماند. 

این نتایج باعث برکناری مدیرعامل اصفهانی استقال نشد 
و در عــوض امیر قلعه نویی جای خود را بــه پرویز مظلومی 
داد.  خردادمــاه گذشــته بهرام افشــارزاده بــا حکم وزیر 
ورزش به عنوان سرپرســت حوزه وزراتی ایــن وزراتخانه 
انتخاب شــد. ســوال اینجا اســت با همه مشــغله ای که 
مدیرعامل باشگاه بزرگی چون استقال دارد آیا می تواند 

فعالیت هــای دیگری انجام دهد آن هم بــا توجه به اینکه 

کهن سال اســت؟! واعظ آشــتیانی در مصاحبه ای که چندی قبل با تابناك 
داشــت با کنایه در این خصوص گفت: » ببینید ما گرفتار افرادی شــدیم که 
ورزش را برای خودشان، طایفه شان و قبیله شان می خواهند نه برای جامعه و 
مصالح کشور! افرادی که سن شان تکافوی یاری ورزش را نمی دهد، با بیش 
از 70 ســال  رئیس دفتر وزیر ورزش می شــوند. آن وقت چگونه انتظار داریم 
ورزش پیشرفت کند؟ وزارت ورزش و جوانان به وزارت کهنسالان تبدیل شده 
اســت. « البته وزیر ورزش و جوانان اعتقاد دیگری دارد به گفته او مدیرعامل 
استقال از مدیران قبلی این باشگاه ورزشــی تر است! البته استفاده از لفظ 
سرپرست به جای مدیرعامل اســتقال برای بهرام افشارزاده تنها دور زدن 

قانون و پاک کردن صورت مساله است.

کمیته ملی المپیک
چندماهــی تا آغــاز مســابقات المپیک باقی نمانــده اســت. المپیک تجلی 

جهان است و ملت گاه ورزش کشــورها و بزرگترین فســتیوال ورزشــی 
ها در عرصه آن، قــدرت خود را به رخ 

دیگر کشــورها می کشــند. در 
ایــن فاصله امــا کمیته ملی 

المپیک، با حاشــیه هایی 
مواجــه شــده اســت که 

یکی از آنها بحث دوشــغله بودن شجاعی است. محمد علی شجاعی، خزانه 
دار کمیتــه ملی المپیک برای شــرکت در انتخابات فدراســیون تیراندازی با 
کمان از ســمت خود در کمیته اســتعفا داده اما ظاهرا به رغم این استعفا وی 
همچنان مشغول به فعالیت است. روز یکشنبه بود که جلسه نصرالله سجادی 
با محمدعلی شــجاعی رئیس فدراســیون تیراندازی با کمان برگزار شد و وی 
استعفای مورد قبول خود را از خزانه داری کمیته ملی المپیک به وزارت ورزش 
هم تقدیم کرد. استعفای شــجاعی از خزانه داری مورد تایید وزارت اقتصاد و 
دارایی هم بوده و با این تفاســیر وی مانعی برای ریاست فدراسیون تیراندازی 
با کمان ندارد. اما خبرهای روز دوشنبه مساله دیگری را افشا کرد. . یک منبع 
گاه در کمیته ملی المپیک که نخواست نامش فاش شود به تسنیم گفت که  آ
با  وجود صحبت هایی که در خصوص استعفای شجاعی از خزانه داری کمیته 
ملــی المپیک مطرح می شــود وی همچنان خزانه دار کمیتــه ملی المپیک 
اســت و امور جاری مالی کمیته ملــی المپیک را پیگیــری می کند. این مقام 
مسئول ادامه داد: کمیته ملی المپیک همانند رویه قبل خود بر حفظ آرامش، 
وحدت، هم افزایی و جلوگیری از تنش در ورزش به خصوص در فضای فعلی 
که فقط 8 ماه تــا المپیک 2016 باقیمانده تاکیــد دارد و تاکید می کند که هر 
شخص حقیقی و حقوقی که بخواهد برخاف این رویه و مشی گام بردارد باید 
پاســخگوی عواقب این موضوع باشــد. باعث تعجب اســت عده ای با اظهار 
نظرهــای هدفمند که ارتباطــی با مسئولیتشــان ندارد ســعی در برهم زدن 
شرایط ورزش کشــور دارند.وی گفت: با درخواست اعضای هیئت اجرایی 
کمیته ملی المپیک مقرر بود نشســتی بین وزیر ورزش و مســئولان کمیته 
ملی المپیک جهت بررســی موضوع اســتعفای خزانه دار این کمیته برگزار 
شــود که متاسفانه این موضوع با وجود گذشــت دو ماه هنوز از سوی وزارت 
ورزش محقق نشده اســت. حال یا وزیر نامه درخواستی کمیته ملی 
المپیــک را ندیده و یا اینکه عــده ای نمی خواهند 
ایــن نشســت برگــزار شــود. امید 
می رود با بازگشــت هاشــمی 
به ایــران و برپایی جلســه با 
وزیر ورزش این موضوع که 
حــل آن خیلی هم پیچیده 
نیست رفع شــود تا ورزش 
کشور در آستانه المپیک 
با چالشــی بزرگ و غیر 
قابل جبــران مواجه 

نشود.

خبر آخر

اینستوگرافی چهره روز

درگیری خونین میان 
تماشاگران فوتبال در لیگ 
شیلی

تیتر دو

 احتمال بازگشت 
سهمیه المپیک بهنام اسبقی

ســرمربی تیم  ملی تکواندو می گوید که طبق قوانین 
فدراســیون جهانی، احتمال محرومیت نفر ششــم 
رنکینــگ وزن 68 - کیلوگرم وجــود دارد که در این 
صورت ســهمیه المپیک بــه "بهنام اســبقی" تعلق 
خواهد گرفت. مدتی قبل فدراسیون جهانی تکواندو 
با ارسال نامه ای به فدراسیون کشورها اعام کرد که 
ورزشکارانی که دچار مصدومیت هستند نمی توانند 
در فینال رقابت های گرندپری مکزیک شرکت کنند 
و اگر تکواندوکاری با وجود مصدومیت در مبارزه اول 
انصراف خود را اعام کنــد جریمه 6 ماهه در انتظار 
ورزشکار خواهد بود به همین دلیل مهدی خدابخشی 
نیز مسابقات فینال گرندپری را به دلیل مصدومیت از 
دســت داد در حالی که قرار بود با شرکت در رقابت ها 

امتیاز حضور را به دست آورد.
در دومیــن روز رقابت های گرندپــری اتفاق عجیبی 
افتــاد و گنزالس بونیــا در وزن 68- کیلوگرم بدون 
مبــارزه از رقابت های گرندپری انصــراف داد و طبق 
قانونی که فدراسیون جهانی تکواندو قرار داده باید این 
بازیکن محروم شود. با محروم شدن این بازیکن که 
نفر ششم رنکینگ است و سهمیه المپیک را کسب 
کرده، ســهمیه این وزن به بهنام اسبقی می رسد و با 
این شــرایط تیم ایران تنها تیمی می شــود که چهار 

سهمیه را کسب کرده است.
بیژن مقانلو سرمربی تیم  ملی تکواندو در گفت وگو با 
خبرنگار ورزشــی ایسنا در خصوص این اتفاق گفت: 
ما پیگیر این مساله هســتیم. طبق نامه ای که به ما 
ارسال کردند تکلیف کردند که کسانی که نمی خواهند 
بازی کنند و دچار مصدومیت هســتند حق شــرکت 
در رقابت ها را ندارنــد و حضور در این رقابت ها باعث 
محرومیــت تکوانــدوکار خواهد بود. حــالا باید دید 
فدراســیون جهانی تکواندو چقدر روی نامه ای که به 

فدراسیون ها زده پایبند است.
وی ادامــه داد: نماینده اســپانیا وزن کشــی کرد اما 
داخل زمین هــم نیامد حتی یک تکوانــدوکار نیز از 
آلمان در مبارزه اول شــرکت کرد اما بعــد از 20 ثانیه 
انصــراف خود را اعــام کرد در صورتی کــه نماینده 
اســپانیا به ســهمیه رســیده اســت و اگــر او دچار 
محرومیت شود سهمیه از او گرفته می شود و به بهنام 

اسبقی داده می شود.

 نظر جالب بنیتس 
MSN با BBC درباره مقایسه

سرمربی رئال مادرید از سه مهاجم تیمش تمجید کرد. 
به گزارش ایسنا، رئال مادرید سه شنبه در هفته ششم 
لیگ قهرمانان اروپا میزبان مالمو است. رافائل بنیتس 
در نشســت خبری پیش از بازی گفت: برابر شاختار و 
ختافه دو بازی متفاوت را به نمایش گذاشــتیم. زمانی 
که خارج از خانه از شــاختار با چهــار گل پیش بودیم 
اشــتباهاتی مرتکب شــدیم. برابر ختافه کنترل بازی 
را در اختیار داشــتیم و برتر از حریف بودیم. ســرمربی 
رئال درباره رضایت هــواداران اظهار کرد: برای اینکه 
طرفداران از ما راضی باشــند بایــد 90 دقیقه همانند 
نیمه اول دیدار برابر ختافه بازی کنیم و به این شیوه به 
پیروزی دست یابیم. برابر مالمو خواهان پیروزی هستیم 
و مــی خواهیم اعتماد به نفس به وجــود آمده را حفظ 
کنیم. بازی مهمی نیست اما پیروزی در این دیدار تیم را 
از جهات دیگری قوی خواهد کرد. بنیتس در مقایسه 
BBC و MSN گفت: به نظرم ناعادلانه است که گفته 
شود ســه مهاجم بارسلونا برتر از مهاجمان ما هستند. 
بازیکنان ما مهمتر هستند ولی در این فصل مدت زمان 
زیادی کنار هم بازی نکرده اند و امیدواریم که تا پایان 

فصل همچون بازی برابر ختافه بدرخشند.

 بکهام: فسادها 
نفرت انگیز است

کاپیتان پیشین تیم ملی انگلیس گفت با وجود رسوایی 
فیفا، روســیه و قطر باید میزبانی سال 2018 و 2022 
جام جهانــی را حفظ کنند. دیوید بکهام فوتبالیســت 
مشــهور انگلیســی که جزو کمپین و از جمله افرادی 
بود که برای کســب میزبانی جام جهانی 2018 برای 
انگلیس تاش می کردند، در پاســخ به این پرســش 
که همه بازداشــت های اخیر آیا به این معنی است که 
می توان به کسب عنوان میزبانی 2018 برای انگلیس 
امیدوار بود؟، گفت: نه. این فقط به معنی افشاگری این 
رسوایی و ســر فرود آوردن این مقامات است. اما با این 
مساله به چند روش می شود برخورد کرد و به نظرم باید 
با تماشای بازی ها، از همه این فساد فاصله گرفت. همه 
این چیزها نفرت انگیز و ویرانگرانه است. در حالی که 
16 نفر از 2۴ عضو کمیته انتخاب فیفا اکنون زیر سوال 
یا بازداشت هستند و از کار خود معلق شده اند، بکهام 
تاکید کرد روسیه و قطر باید کار خودشان را انجام دهند. 
مهاجم سابق منچستر یونایتد گفت: چه انتخاب آنها 
بر مبنای فساد بوده باشد چه نه، این دو کشور انتخاب 
شده اند. مردم باید این انتخاب را بپذیرند و نباید دنبال 
کشورهای جدید برای میزبانی دو دور بازی جام جهانی 
بود. فکر می کنم انها باید کار خودشان را انجام دهند.

 علاقه بارسلونا 
به جذب آقای گل اتریش

باشگاه بارسلونا به توصیه لوئیس انریکه قصد دارد یک 
مهاجم جدید در فصل نقل و انتقالات زمستانی جذب 
کند و در حال بررسی گزینه های مورد نظر خود است. 
پیش از این از نولیتو، لاوتزی و پاتو به عنوان سه گزینه 
اول بارسا نام برده شده بود اما امروز موندودپورتیوو، در 
گزارشی ویژه ادعا کرد که تیم مدیریت ورزشی بارسلونا، 
به دقت شرایط جاناتان سوریانو، مهاجم سالزبورگ را 

زیر نظر دارد. 
سوریانو بین سال های 2009 تا 2011 برای تیم دوم 
بارسلونا و زیر نظر لوئیس انریکه بازی می کرد و سال 
2011 با 32 گل،آقای گل دسته دوم اسپانیا نیز شده 
بود. ایــن مهاجم 30 ســاله تا بدینجــای فصل برای 
سالزبورگ 13 گل زده و در صدر گلزنان بوندسلیگای 

اتریش قرار دارد. 

اسناد کفاشیان ضبط شد
در فاصله سه ماه تا برگزاری انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال، نامه ها و مدارک 
دفتر علی کفاشیان توسط یک نهاد نظارتی ضبط شد. در روزهای اخیر، مأموران 
یک نهاد امنیتی با حضور ناگهانی در دفتر رئیس فدراســیون فوتبال، نامه ها و 
مدارک موجود در میز کار و کارتابل های اتاق کار علی کفاشــیان را جمع آوری 
و ضبــط کردنــد. حراســت وزارت ورزش و جوانان تایید 
کرد که نهادهای مســئول به فدراسیون فوتبال 
مراجعه کرده و تحقیقاتی را درباره برخی موارد 
به انجام رسانده اند. رضا حسنی خو، مدیرکل 
حراســت وزارت ورزش و جوانان با تایید این 
اقدام توســط نهادهای مسئول، اظهارکرد: 
این اتفاق توســط نهادهای مسئول رخ داده 
اســت و این پرونــده در مرحلــه تحقیقات 

مقدماتی است.

مورد عجیب دوشغله های ورزش ایران
خزانه دار کمیته ملی المپیک استعفا داد اما هنوز مشغول به کار است

هفته گذشــته در جریان دیدار تیم های پرســپولیس و نفت 
تهران در لیگ برتر فوتبال ایران، یک هوادار در ورزشگاه جان 
باخت. نجی الله حســینی، مرد 69 ساله ای که به عشق تیم 
محبوبش به ورزشگاه رفته بود، قلبش از شدت هیجان ایستاد. 
شنبه شب هم در اسپانیا و در ورزشگاه مستایا وقتی والنسیا گل 
تساوی را به بارسلونا زد یک هوادار این تیم دچار ایست قلبی 
شــد و از دنیا رفت. فوتبال این دلمشــغولی دوست داشتنی 
تاکنون جان های زیادی را اینگونه گرفته اســت. شــماتت 
نمی توان کرد آنهایی را که به عشق فوتبال جان می دهند. هر 
چه نباشد آنها به پای عشق خود صادقانه ایستاده اند و پاک 

باخته در محضرش نشسته اند.
ذات فوتبال این جذابیت را دارد که حس و روح و قلب مردم را 
به سمت خود بکشاند اما آنهایی که فوتبال را در دست دارند 
برای آن چه کرده اند؟ آیا فوتبال ایران آنقدر می ارزد که جانی 
برایش فدا شود؟ گاهی مرگ آغازگر حیات یک تفکر است. 
در گذشت هوادار سرخ ها در ورزشگاه تختی ما را به این فکر 
می اندازد که آیا فوتبال ایران آنقدر جذاب و تماشایی است که 

بشود برایش جان داد؟
حساب عاشــقان سینه چک فوتبال از همه عاقمندان آن 
جداست، این افراد تحت هر شرایطی به فوتبال عشق می ورزند 
اما اکثر قریب به اتفاق هواداران فوتبال در ایران آنقدر پای تیم 

خود می ایستند که یا خوب بازی کند یا خوب نتیجه بگیرد؛ غیر 
این باشد ترجیح می دهند ورزشگاه را خالی بگذارند. فوتبال 
ایران که روزگاری به تعداد هوادارانش می بالید و ممکن بود در 
بازی دو تیم استقال و پرسپولیس با تیم هایی چون شاهین، 
بهمن، پاس، سپاهان یا غیر آن ده ها هزار نفر راهی ورزشگاه 
شوند امروز با فقر هوادار روبروست. آنچه امروز از خیل هوداران 
آن روزگار برای فوتبال ایران مانده معدود عاشقانی است که 
انگار برای ورزشگاه رفتن خلق شده اند؛ سرمای هوا و سردی 
بــازی هیچ کدام آنهــا را از حمایت تیم خــود منع نمی کند و 

همچنان صندلی های ورزشگاه از حضورشان گرم است.
در چنین فضایی است که موقعیت هدر دادن های اعصاب 
خردکن یک تیم پرهوادار قلبی را از کار می اندازد و عاشقی را 
می کشــد. در طول یک هفته یک هوادار در ایران و یکی در 
اسپانیا آخرین نفس هایشــان را در ورزشگاه کشیدند ولی آیا 
فوتبال، این افیون دوست داشتنی ارزششش را داشت؟ اگر 
ذره ای جنون عشــق فوتبال ها را درک کرده باشید خواهید 
گفت که داشــت. اما یک نکته هنوز قابل درک نیست. چرا 
فوتبالیست ها و دست اندرکاران فوتبال در ایران هنوز عمق 
عاقه مردم به این رشــته را درک نکرده اند؟ چرا مســئولان 
ورزش و سایر مقامات و مسئولان مرتبط با امر کان ورزش 
در کشــور هنوز به قدرت وحدت آفرین فوتبــال در ایران پی 

نبرده انــد؟ چرا هنوز هم عــده ای از درون و بیــرون فوتبال 
می خواهند دیوارهای این بنای قدیمی را روی سر ساکنانش 
خراب کنند؟ وقتی »نجی الله« به دنیا آمد فوتبال در ایران هنوز 
عمومیت نیافته بود. شاهین تازه چهار سال بود که تاسیس 
شــده بود. تیم ملی فوتبال ایران هنوز موجودیت نداشــت و 
گاهی منتخب تهران به نام تیم ملی با برخی تیم های خارجی 
بازی دوستانه انجام می داد. رفته رفته فوتبال به میان مردم 
رفت و سرگرمی جدید و مدرن مردم آن روزگار شد. »نجی الله« 
بزرگ می شــد و رشــد روزافزون فوتبال ایــران را می دید. او 
قهرمانی های ایران در جام ملت های آسیا را به خاطر داشت، 
صعود تیم ملی به جــام جهانی 1978 آرژانتین جزو بهترین 
خاطراتش بود. شاهین که پرسپولیس شد، او هم پیراهن سرخ 
به تن کرد. شاید »نجی الله« در بازی معروف »شش تایی ها« 

هم در ورزشگاه آزادی بوده است.
پرسپولیس شانه به شانه سایر تیم های فوتبال رشد می کرد و به 
فوتبال فارسی رنگ و جا می داد. فوتبال ایران در برهه ای از 
زمان خیلی دوست داشتنی شده بود؛ جام جهانی 98 را تجربه 
کرده بود و امیدوار بود در جام 2002 هم حضور داشته باشد. 
بازیکنان زیادی در تیم های اروپایی داشت و تا رده پانزدهم 
رنکینگ فیفا هم رسیده بود. آن روزها نجی الله هم خوشحال 
بود و از اینکه به ورزشگاه می رفت تا فوتبال ببینند لذت می برد.

وقتی فوتبال ایران »رسم عاشق کشی« می آموزد

ورزش


